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Usvojen Prijedlog uputa za izradu 
općinskoga proračuna

Sukladno Zakonu o proračunu, Op-
ćinsko je vijeće na svojoj 5. sjed-
nici, održanoj 21. listopada, raz-
motrilo prijedlog Uputa za izradu 

proračuna Općine Omišalj za 2014. go-
dinu te projekcije proračuna za 2015. 
i 2016. godinu. Prema prijedlogu op-
ćinske načelnice Mirele Ahmetović, 
proračun za 2014. godinu planiran je u 
iznosu od 31,7 milijuna kuna, odnosno 
33,5 milijuna (za 2015.) i 34,8 milijuna 
(za 2016.). 

Obrazlažući procjenu općinskih priho-
da u sljedeće tri godine, načelnica je na-
pomenula da je općina Omišalj, zahva-
ljujući strateškom položaju i postojećoj 
infrastrukturi, proteklih godina pred-
stavljala veliki izazov investitorima. 
Nekadašnje uspješne investicije osigu-
ravale su dobru zaposlenost i redovite 
porezne prihode, kao i dobre prihode 
od naplate komunalne naknade. Ti su 
prihodi, uz ostale, omogućavali visok 
standard komunalnoga gospodarstva, 
ulaganje u općinske razvojne projekte, 
kao i velika izdvajanja za društvene dje-

Nakon gotovo šest godina posto-
janja, Općinsko vijeće donije-
lo je odluku o prestanku rada 
Ustanove Centar za kulturu Op-

ćine Omišalj. 

Kako je pojasnila načelnica, ta je odluka 
donijeta sa svrhom racionalizacije troš-
kova i veće učinkovitosti pri obavljanju 
kulturnih djelatnosti na području Opći-
ne. - Centar nije pokazao učinkovitost, 
niti je ispunio ulogu zbog koje je osno-
van. Centar se revitalizacijom kulturne 
baštine bavio tek marginalno, dok je 
istovremeno trošio 4,5 milijuna kuna 
proračunskih sredstava za propagan-
du prijašnje vlasti kroz skupe turistič-
ke manifestacije, dok je uloga TZO-a 
Omišalj svedena na puko naplaćivanje 
boravišne pristojbe. Da Centar uistinu 
nije ispunjavao svoju ulogu potvrđuje 

latnosti, kulturu, sport i socijalnu skrb. 
– Nažalost, naša svakodnevica postali 
su stečajevi i predstečajne nagodbe. 
To se odrazilo i na općinsku bilancu te 
nas prisililo na traženje drugih izvora 
financiranja za već započete projekte, 
rekla je načelnica. Također je dodala 
da je pri planiranju proračuna za slje-
deće tri godine posebno vodila računa 
o općinskim razvojnim prioritetima 
i mogućnosti njihovoga financiranja. 

Kako se za razdoblje od 2014. do 2016. 
predviđaju povoljnija gospodarska kre-
tanja, Općina će, istaknula je načelnica, 
nastaviti s radovima na najvažnijim ra-
zvojnim projektima. 

Prijedlog načelnice prihvaćen je jedno-
glasno, kao i sve druge odluke, jer opor-
beni vijećnici, njih četvero, nisu prisu-
stvovali 5. sjednici Općinskoga vijeća.

Ugašen općinski Centar za kulturu
i podatak da je ta ustanova na godinu 
trošila 450 tisuća kuna za tzv. kulturne 
programe, koliko je u posljednjih pet 
godina utrošeno i na Arheološki park 
Mirine, biser kulturne baštine cijeloga 
otoka Krka. Još više govori činjenica da 
je taj iznos u gotovo 100%-tnom iznosu 
osiguralo Ministarstvo kulture. Mislim 
da je vrijeme da počnemo opravdano 
trošiti sredstva koja dobivamo od sta-
novnika općine Omišalj i da se odgo-
vorno odnosimo prema kulturnoj ba-
štini koju imamo. Za to imamo resurse 
i u sklopu našega Jedinstvenoga uprav-
nog odjela. Uz to, na području Općine 
djeluje i vrlo uspješan KUD Ive Jurjević, 
kao i brojne udruge koje se bave kultur-
nom djelatnošću pa će svi oni preuzeti 
realizaciju kulturnih programa, rekla je 
načelnica.

5. Općinsko vijeće – bez oporbe

Načelnica Ahmetović: Centar ukinut zbog 
racionalizacije troškova, a ne revanšizma
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U novoj, 2014. godini Općina će raspo-
lagati s planirana 32,2 milijuna kuna. 
Zbog teškoga gospodarskog stanja, 

mnoge su proračunske stavke umanjene, 
no, neke su i uvećane. Načelno, štedjet će 
se gdje god se može. Kako ističe načelni-
ca Ahmetović, proračun je sveden u realne 
okvire, prati strateške općinske projekte, a svi 
korisnici proračunskoga novca morat će tran-
sparentnošću dokazati kako i na što ga misle 
potrošiti, žele li ga uistinu i dobiti.

Na tragu te transparentnosti, iz Ureda načel-
nice stiže pojašnjenje o stvarnoj financijskoj 
situaciji koju je naslijedila u Općini prilikom 
preuzimanja načelničke funkcije, 10. lipnja. 

Obilježena je 20. obljetnica bratimljenja Op-
ćine Omišalj i talijanskoga gradića Taglio di 
Po. Nakon dva desetljeća uglavnom proto-
kolarne, kulturne i sportske suradnje, na red 
je došlo produbljivanje odnosa dviju sredina, 
osobito na gospodarskome planu pa se tako, 
među ostalim, dogovara zajedničko aplicira-
nje na međunarodne projekte koje financira 
Europska Unija.

Predstavnici civilnoga društva, struke i gra-
đana pokrenuli su jedinstvenu inicijativu čija 
je svrha doći do parametara na kojima će se 
temeljiti budući urbanistički razvoj Njivica. 
Riječ je o volonterskom eksperimentu u ko-
jem će mještani Njivica, poduprti savjetima 
struke, sami odrediti urbanističke smjernice 
za svoje mjesto.

Legenda omišaljskoga pjesništva – Nikola 
Kraljić ovogodišnji je dobitnik prestižne knji-
ževne nagrade Drago Gervais, a Zvonimir 
Tudorović, predsjednik Uprave Hotela Njivice, 
CROMA-ine godišnje nagrade za najboljega 
menadžera u Hrvatskoj.

To je ono što je bilo. Ono što je pred nama 
su blagdani. A u blagdanskome ozračju iz 
Općine Omišalj stiže čestitka: radosne božić-
no-novogodišnje blagdane, a u novoj godini 
mnogo zdravlja, poslovnih uspjeha i iskre-
nih trenutaka sreće svim mještanima općine 
Omišalj žele općinska načelnica, zamjenik 
općinske načelnice, predsjednik Općinskoga 
vijeća, općinski vijećnici te svi zaposlenici 
općinske uprave. 

Sretna nova!  
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Na prijedlog načelnice, Vijeće je poduprlo Odluku o 
osnivanju Trgovačkog društva Ponikve eko otok Krk 
d.o.o. za obavljanje komunalnih i ostalih djelatnosti 
i Trgovačkog društva Ponikve usluga d.o.o. za obav-

ljanje zajedničkih uslužnih djelatnosti na otoku Krku. Dosa-
dašnje Trgovačko komunalno društvo Ponikve d.o.o. postaje 
TD Ponikve voda d.o.o., a bavit će se poslovima povezanim s 
vodoopskrbom i odvodnjom.
Odluka je posljedica usklađenja dosadašnjeg ustroja TKD-a 
Ponikve d.o.o. sa Zakonom o vodama, sukladno kojem je i na 
Skupštini TKD-a Ponikve, održanoj u srpnju, odlučeno da se 
statusno usklađenje Društva provede kao navedeno odva-
janje s preuzimanjem. Pri tome valja naglasiti da taj proces 
neće utjecati na cijenu komunalnih usluga te da će kućanstva 
i dalje primati jedan račun za sve usluge. Dosadašnji direktor 
Ponikava – Frane Mrakovčić  ostaje na čelu svih triju društa-
va, s tim da će u jednome (Ponikve voda d.o.o.) primati plaću, 
dok će u ostala dva direktorsku funkciju obnašati bez nakna-

Vijeće je također donijelo odluku o poništenju javnoga 
natječaja za prodaju zemljišta u općinskome vlasniš-
tvu. Riječ je o građevinskome zemljištu u Njivicama, 
ukupne površine od 3334 m2, koje je prošla općin-

ska uprava namijenila za gradnju trgovačko-ugostiteljskog i 
uslužnog centra s javnom garažom te stambenih objekata. 
Vijeće je ujedno  odbilo i ponudu koju je, temeljem javno-
ga natječaja objavljenog 17. svibnja, za to zemljište dosta-
vila tvrtka Peharček d.o.o. iz Zagreba (riječ je o iznosu od 
3.750.750,00 kn). 

Općina Omišalj već dugi niz godina stipendira učenike 
srednjih škola i redovite studente. Činit će to i dalje, ali 
dogodine prema izmijenjenom modelu koji je načelni-
ca predložila, a Vijeće usvojilo.

Prema tom modelu, uz učenike srednjih škola te redovite 
studente preddiplomskih i diplomskih studija, stipendi-
ranjem su obuhvaćeni i izvanredni studenti, kao i studenti 
poslijediplomskih studija. Smanjen je i prosjek ocjena kao 
jedan od uvjeta za dodjelu stipendija za studente viših go-
dina preddiplomskih i diplomskih studija, s prosjeka 4,0 na 

Sukladno prijedlogu općinske načelnice i odluci Vije-
ća, Knjižnica Vid Omišljanin, koja djeluje pod okriljem 
Općine Omišalj, bit će profesionalizirana. Time će se 
podići razina usluge te steći uvjeti da se, uz sredstva iz 

općinskoga proračuna, njezin rad financira i iz drugih izvora, 
ponajprije Ministarstva kulture i PGŽ-a. Profesionalizacija 
knjižnične djelatnosti zahtijevat će, sukladno Zakonu o knjiž-
nicama, osiguranje primjerenog prostora, opreme, knjižnič-
ne građe, stručnoga osoblja i sredstava za rad. 

Bojkot oporbe
Zbog odluke o ukidanju Centra, oporbeni vijećnici bojkotirali su 5. sjednicu Vijeća, a sa svojim su 
mišljenjem mještane upoznali plakatima postavljenim na oglasnim pločama.

. 

Vijeće poduprlo osnivanje trgovačkih društava Ponikve 
eko otok Krk d.o.o. i Ponikve usluga d.o.o.

Projekt Peharček zaustavljen poništenjem javnoga 
natječaja za prodaju općinskoga zemljišta

Stipendiranje srednjoškolaca i studenata 
– prema novom modelu

prosjek 3,5. Natječaj za dodjelu stipendija neće se objavljivati 
u dnevnom tisku (zbog troškova), već na internetskim stra-
nicama Općine te na oglasnim pločama (napomena: Općina 
je u međuvremenu raspisala natječaj koji je bio otvoren do 
30. studenog). Kao i dosad, ostaju na snazi odredbe Odluke o 
socijalnoj skrbi prema kojoj će se i dalje dodjeljivati novčana 
pomoć učenicima i studentima slabijega imovinskog statusa. 
Novost je i to da će visina stipendija varirati te će za stipen-
diste s prosjekom 4,0 i višim iznositi 700,00 kuna, a za one s 
prosjekom do 4,0 taj će iznos biti 500,00 kuna, dok će stipen-
dija za postdiplomce biti 1.000,00 kuna na mjesec. 

Knjižnici Vid Omišljanin dogodine profesionalni status

Prema posljednjem popisu stanovništva, općina Omišalj ima 
2983 stanovnika pa bi minimalna površina knjižnice trebala 
biti 160 m2. Stoga će se trenutačni prostorni deficit riješiti 
širenjem  knjižnice na prostor koji koriste umirovljenici (nji-
ma će se osigurati drugi primjeren prostor) te onaj skladišni. 
Nakon profesionalizacije, knjižnicu će voditi profesionalno 
osoblje, radit će svakodnevno, a uvest će se i nove usluge: 
čitaonice (dnevne novine, tjednici, časopisi), korištenje ra-
čunala s pristupom internetu, računalne i druge radionice, 
igraonice za malu djecu i predškolce, pričaonice, prostor za 
druženja i sl. S tako proširenim opsegom usluga, knjižnica će 
biti od koristi svim dobnim skupinama.  
Inače, općinska knjižnica trenutačno posjeduje nešto više od 
8.000 svezaka građe, za korisnike je otvorena dva puta na 
tjedan, a vodi je honorarna suradnica. Novi model knjižnice 
trebao bi zaživjeti već sljedeće godine.

Kažimo i to da je odlukom Vijeća za li-
kvidatora Centra imenovana Maja Ma-

hulja, pročelnica općinskoga Upravnog 
odjela.

Prema pojašnjenju načelnice, odluka je donijeta zbog zaštite 
općinskih interesa. - Kada bi Općina ustrajala na potpisiva-
nju kupoprodajnoga ugovora, ne bi imala nikakvoga utjecaja 
na realizaciju projekta Peharček. Općina uopće nije upozna-
ta s projektom izgradnje stambenih objekata u smislu bro-
ja stambenih jedinica i bruto izgrađenosti površine. Naime, 
tvrtka Peharček za to nije dostavila dokumentaciju, već samo 
lokacijsku dozvolu za izgradnju pristupnih putova te trgo-
vačko-uslužnog i ugostiteljskog objekta, kao i javne garaže. 
Nadalje, investitor je u garaži predvidio 20 parkirnih mje-

de. To znači da neće biti potrebe za zapošljavanjem novoga 
upravljačkoga kadra.    

sta za potrebe stambenih jedinica, a prema našoj projekciji 
potrebe bi bile daleko veće – čak 60 mjesta čime ta garaža 
uopće ne bi služila javnom interesu. Stoga se pitamo što bi 
to spriječilo investitora da izgradi samo stambene jedinice i 
garažu. Nažalost, ništa, a Općina ne bi imala mehanizama da 
na to utječe. Ispada da je jedina svrha tog projekta bila nama-
knuti sredstva i pokrpati rupe u općinskome proračunu. No, 
tako namaknuta sredstva ne smiju biti jedini razlog za odo-
brenje tog projekta već se taj prostor mora revitalizirati su-
kladno javnim interesima općine Omišalj, rekla je načelnica.

Dječje pismo – dodatni poticaj 

Projekt Peharček zaustavljen radi zaštite općinskih interesa 

Omišalj dobiva knjižnicu primjerenu potrebama korisnika
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Šesta sjednica Vijeća okončana je 
raspravom o otvorenom pismu 
koje je bivši zamjenik načelnika, 
Dinko Justinić, uputio načelnici i 

članovima Vijeća.  

U pismu se Justinić osvrnuo na članak u 
Novome listu, objavljen 23. listopada u 
kojem je, u sklopu izvješća sa sjednice 
Vijeća,  navedeno da je Centar za kul-
turu bio „propagandna mašinerija biv-
še vladajuće garniture“ što je, navodi 

Na 5. sjednici izabrani su i članovi 
preostalih dvaju općinskih od-
bora. Tako su u Odbor za pro-
storno uređenje i zaštitu okoliša 

Na 6. sjednici Općinskoga vijeća, održanoj 
25. studenoga, Vijeće je donijelo Odlu-
ku o ukidanju statusa javnoga dobra na 
dijelu katastarske čestice k.č. 1763 k.o. 

Omišalj-Njivice, površne 632 m2 za potrebe 
formiranja građevinske parcele novoga poslov-
nog poduhvata u SUZ-u Pušća, a sve prema dav-
no usvojenom Detaljnom planu uređenja Zone. 
Naime, na ukupno 3000 m2  privatni investi-
tor, Darko Pogračić, planira izgraditi poslovni 
objekt (trgovački centar s garažom i parkira-
lištem za kampere i autobuse te manjim info 
punktom). Projekt je vrijedan četiri milijuna 
eura, trebao bi biti gotov do svibnja sljedeće 
godine, a otvorit će 60-ak radnih mjesta.   

Proračun za 2014. godinu iznosit 
će 32.263.063,00 kuna. 
Obrazlažući prijedlog, načelnica 
je napomenula da je proračun 

planiran u iznosima realno očekivanih 
prihoda te da  predviđa kandidiranje 
projekata, osobito onih razvojnih, na 
sve dostupne nacionalne i inozemne 
fondove. Kako je naglasila, programska 
obilježja proračuna su povećanje sred-
stava za odgoj i obrazovanje te poveća-
nje sredstava za zdravstvo i socijalnu 
skrb u odnosu na 2013. godinu (za više 
od 500.000,00 kuna), kao i povećanje 
sredstava za promicanje kulture koje 
će se provoditi pod okriljem Upravno-
ga odjela, s tim da su sredstva za kul-
turu jednaka onima koja su se do ove 
godine izdvajala i trošila kroz Uprav-
ni odjel i Centar za kulturu te iznose 
1.000.000,00 kuna. Istodobno, sredsta-
va za informiranje smanjena su za 35% 
(140.000,00 kuna) te u proračunu za 
2014. godinu iznose 250.000,00 kuna.
 - Za sport i rekreaciju te podržavanje 
aktivnosti udruga planirana su sred-
stva podjednaka onima koja su bila 
utvrđena rujanskim rebalansom pro-
računa za 2013. godinu te će za 2014. 

Marijan Kraljić, predsjednik 
Savjeta mladih, predložio je, 
a Vijeće prihvatilo, program 
rada tog tijela za 2014. godinu. 

Prema usvojenim programskim odred-
nicama, najvažnija zadaća Savjeta bit 
će omogućiti mladima pristup informa-
cijama koje se tiču njihovih prava i ob-

Sukladno zakonskoj obvezi, Vijeće 
je usvojilo Program utroška dijela 
boravišne pristojbe namijenje-
ne poboljšanju uvjeta boravka 

turista na području općine Omišalj za 
2014. godinu.
Iznos od 640 tisuća kuna utrošit će se 
na čišćenje javnih površina (300.000 

Izabrani članovi dvaju općinskih odbora
ušli Nikola Dujmović (predsjednik), 
Marijan Kraljić i Anto Trogrlić, dok su 
u Odbor za međunarodnu i međuopćin-
sku suradnju i javna priznanja izabrani 

Vjeran Piršić (predsjednik), Dina Bla-
žević i Karmen Pindulić-Možnik. 

Niče novi poslovni kompleks u SUZ-u Pušća

Proračun za 2014 . – 32,2 milijuna kuna
godinu iznositi 915.000,00 kuna, od 
čega se na udruge odnosi 165.000,00 
kuna. Sredstva za održavanje komu-
nalne infrastrukture smanjena su za 
700.000,00 kuna što je postignuto re-
dukcijom programa, a pod utjecajem 
tereta povrata komunalne naknade JA-
NAF-u u iznosu od 2.000.000,00 kuna 
na godinu. Programski dio prostornog 
uređenja i unapređenja stanovanja 
iznosit će 3.404.000,00 kuna, odnosno 
gotovo 1.000.000,00 kuna više nego 
ove godine, a i on je obilježen kandi-
diranjem projekata za vanjske izvore 
sufinanciranja.Za razvoj i upravljanje 
sustavom vodoopskrbe planirano je 1,9 
milijuna kuna (riječ je o kompenzaciji 
potraživanja od DINA- Petrokemije za 
2013. godinu u cilju kupnje zemljišta 
nužnog za realizaciju projekta Jadran). 
Za jačanje gospodarstva izdvojeno je i  
više nego li je to prikazano u istoimenoj 
programskoj stavci jer je, primjerice, 
planirana i izgradnja tržnice koja tako-
đer omogućuje afirmaciju malog podu-
zetništva, a obuhvaćena je drugom pro-
gramskom osnovom. Budući da je tom 
stavkom obuhvaćena izgradnja dječ-
jeg vrtića u Omišlju, najviše sredstava 

je pojedinačno izdvojeno za program 
Upravljanje imovinom (6.978.000,00 
kuna). Ostatak sredstava se odnosi na 
uređenje prostora za profesionalizira-
nu knjižnicu i obnovu krovišta i fasade 
na zgradi Put mora, napomenula je na-
čelnica.

Što se projekcija proračuna za 2015. i 
2016. godinu tiče, u njima su obuhva-
ćeni razvojni projekti poput nastavka 
izgradnje započetih cesta (pristupna 
cesta za vrtić – zona Štalice),
nastavak radova u Poslovnoj zoni Pu-
šća (završetak ceste i gradnja objeka-
ta u zoni „D“ – u funkciji inkubatora 
za poticanje poduzetništva), nastavak 
proširenja groblja Sv. Duh, valorizaci-
ja perivojne i kulturne baštine (Park 
Dubec - uređenje zelenih površina) s 
vodotornjem te uređenje kuće Landauf 
na muzejskoj osnovi. U projekcijama se 
također predviđa i povećanje sredstava 
za kulturu, odgoj i obrazovanje.

Prijedlog proračuna Vijeće je usvojilo 
većinom glasova, kao i prijedlog Od-
luke o izvršavanju proračuna za 2014. 
godinu.

Usvojen program rada 
Savjeta mladih za 2014.

veza, a glavne teme programa rada su: 
obrazovanje i informatizacija, zapošlja-
vanje i poduzetništvo, socijalna politi-
ka prema mladima, zdravlje i kvalitetan 
život mladih, aktivno sudjelovanje mla-
dih u društvu, mladi i civilno društvo, 
kultura mladih i slobodno vrijeme te 
mobilnost, informiranje i savjetovanje.     

Usvojen Program utroška dijela boravišne pristojbe 
namijenjene poboljšanju uvjeta boravka turista, 
Plan raspodjele sredstava spomeničke rente te Oduka o 
raspoređivanju sredstava za financiranje političkih stranaka

kn), održavanje zelenih površina 
(122.000 kn), turističku ambulantu 
(105.000 kn), Festival pučkoga tea-
tra (75.000 kn), karnevalske priredbe 
(20.000 kn) i Hitnu pomoć (18.000 kn).

Što se spomeničke rente tiče, za 2014. 
planiran je prihod u iznosu od 151.000 

Otvoreno pismo Dinka Justinića
Justinić, uvreda svima koji su u to vri-
jeme pošteno i savjesno obnašli vlast, 
pa tako i njemu, kao i bivšem načelniku 
koji je, ističe Justinić, svoj posao obav-
ljao savjesno, odgovorno, časno i mu-
dro. Justinić je iskazao potporu Centru, 
a kao doprinos „bivše vladajuće garni-
ture“ među ostalim naveo je 1,4 miliju-
na kuna koliko je Općina dobila potkraj 
mandata prošle vlasti od  Fonda za za-
štitu okoliša i energetsku učinkovitost, 
kao i projekt energetske učinkovitosti 

(zamjene 183 komada svjetiljki) što će 
Općini smanjiti troškove javne rasvjete 
za 130.000 kn na godinu. 

Komentirajući Justinićevo otvoreno pi-
smo, načelnica je ponovila da stoji iza 
izrečenih tvrdnji te da je trošenje sred-
stava u Centru bilo netransparentno za 
što, kaže, ima i dokumentaciju. 
– Ukidanje Centra nije posljedica re-
vanšizma, već su razlozi isključivo eko-
nomske prirode, ponovila je načelnica.   
 V.R.T.

kn koji će se utrošiti na revitalizaciju 
spomeničke baštine Mirine-Fulfinum 
(112.000 kn) i uređenje prostora za 
knjižnicu (39.000 kn). 

Za financiranje političkih stranaka i čla-
nova predstavničkih tijela planirano je 
88.000 kn. 

M. Kraljić, predsjednik Savjeta mladih
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Sa željom da stanovnici općine Omišalj budu potpuno in-
formirani o situaciji u Općini Omišalj, načelnica Ahme-
tović ističe da je preuzimanjem načelničke funkcije 
10. lipnja u naslijeđe dobila gotovo 14 milijuna kuna 

duga. – Dospjele obveze iznosile su tri milijuna kuna (obve-
ze prema Državnome proračunu i dobavljačima). Nedospjele 
obveze iznosile su još 6,3 milijuna kuna, a odnosile su se na 
dug JANAF-u (na ime preplaćene naknade do 2016. godine 
JANAF-u treba vratiti 5,4 milijuna kuna), dugovanja prema 
dobavljačima (645.831,62 kn), Ugovor o sufinanciranju Tha-
lassotherapije (44.763 kn) te ostale obveze (236.855,46 kn). 
Tomu valja pridodati i preneseni proračunski manjak u izno-
su od 4,3 milijuna kuna, nastao zbog potpuno promašenoga 
planiranja i neodgovornoga trošenja sredstava pa tako do-
lazimo do podatka da je moj načelnički mandat opterećen s 
ukupnim manjkom od točno 13.776.426,70 kuna, pojašnjava 
načelnica.

Unatoč tim okolnostima, načelnica ističe da je za manje od 
četiri mjeseca svojega mandata, do 30. rujna, rebalansom 
smanjila proračunske rashode za gotovo 4,7 milijuna kuna. 
– Učinila sam to najprije smanjenjem svoje plaće, ne zbog 
velikog doprinosa smanjenju rashoda, već da bih praktično 
pokazala kako se odnosim prema sredstvima svojih sumje-
štana. Odrekla sam se i prava na dnevnice za službena pu-
tovanja, smanjila sam plaće zaposlenika, naknadu svojem 
zamjeniku, kao i vijećnicima, a o troškovima reprezentacije 
da i ne govorim. Manje su i donacije političkim strankama 
i udrugama, a uštede su postignute i na svim programskim 
rashodima, gdje god je to bilo moguće, navodi načelnica.    

14 milijuna problema
- Najteža „omča oko vrata“ bilo je dug prema Državnome pro-
računu od 2,1 milijun kuna (izvor tog duga je prekomjerno 
obračunata spomenička renta JANAF-u kojemu je dug na-
mirila Država te za taj iznos teretila Općinu Omišalj)  jer je 
prijetila ovrha nad općinskim računom. Da je do nje došlo, to 
bi dovelo do kolapsa i značilo bi kompletnu blokadu poslova-
nja Općine i zaustavljanje  radova na najvažnijem kapitalnom 
projektu – novom vrtiću, kao i na svim drugim projektima. 
To bi značilo i blokadu rada vrtića u Omišlju i Njivicama, pot-
puni komunalni nered, neisplatu plaća i socijalnih pomoći, 
ukidanje svih programa u turističkoj sezoni i sl. Iz te smo se 
dramatične situacije izvukli vrlo intenzivnim pregovorima s 
Ministarstvom financija i Zračnom lukom Rijeka i to tako što 
je izvršena asignacija tražbina (Ministarstvo financija spo-
menuti će iznos potraživati od Zračne luke Rijeka prema ko-
joj je Općina imala znatna, ali teško naplativa potraživanja), 
ističe načelnica.

Ahmetović: Preuzimanjem dužnosti 
naslijedila sam 14 milijuna kuna duga

Zahvaljujući intenzivnim pregovorima na svim razinama, 
Ahmetović je, ističe, spasila 6,8 milijuna kuna te još 5 mili-
juna kuna (riječ je o sredstvima za vrtić koja su osigurana iz 
Ministarstva regionalnoga razvoja, o čemu je u srpnju potpi-
san i ugovor pa neće biti potrebe za dizanjem kredita kako je 
planirala bivša vlast) pa se tako iznos „spašenih“ ili naknad-
no priskrbljenih sredstava diže na 11,8 milijuna kuna. Za-
hvaljujući tim naporima, općinski je proračun 21. listopada 
napokon bio u plusu, ističe načelnica.

- Tu priči nije kraj. „Napast“ ćemo i natječaje za dodjelu sred-
stava za javne potrebe, kako nacionalne, tako i one iz EU 
fondova. Istodobno, svaka naša aktivnost, ugovor ili odluka 
temeljit će se na racionalizaciji i efikasnosti, a proračunska 
„pipa“ zauvijek je zatvorena za sve neopravdane troškove te 
više nema ponašanja poput „pijanih milijunaša“, zaključuje 
načelnica, ističući da će financijska transparentnost, kao i 
svaka druga, ostati njezina trajna obveza.

Imenovan 
Savjet načelnice 

Od 11. listopada načelnica ima svoj Savjet u koji su ime-
novani Sonja Kirn, Josip Šepčić, Anto Trogrlić i Zlatko 
Klobas. Savjet je savjetodavno tijelo koje načelnici po-
maže u rješavanju pojedinih pitanja iz njezina djelo-

kruga rada, a s načelnicom se sastaje u prosjeku jednom na 
tjedan. 

- Pri izboru članova Savjeta, vodila sam računa da dva budu 
iz Omišlja, a dva iz Njivica. Pored toga, te sam ljude izabrala 
isključivo po njihovim kompetencijama. Josip Šepčić tako je u 
Savjet ušao kao bivši načelnik, osoba koja je dobro upoznata 
s događanjima u Općini. Sonju Kirn izabrala sam kao osobu 
koja se razumije u financije i veliki je detaljist u svom poslu. 
Kao radnik DINA-e, Zlatko Klobas stručnjak je za sigurnost i 
procjene opasnosti u industrijski zahtjevnim postrojenjima, 
dok je Anto Trogrlić u moj Savjet ušao kao član Odbora za 
školstvo, a zna se da ja obrazovanju pridajem veliku važnost. 
Uz to, on je i mali poduzetnik i iskusan političar. Naposljet-
ku, sve su to ljudi od mojega velikog povjerenja, pojasnila je 
načelnica te napomenula da svi članovi Savjeta svoj posao 
odrađuje volonterski, tj. za njega ne primaju nikakvu novča-
nu naknadu.  

Na tragu želje za transparentnošću, načelnica je po-
krenula i Informator, jedinstven primjer svojevrsnih 
načelničkih „novina“. Iako je prvi izvještaj bio dvomje-
sečnik (rujan/listopad), ubuduće će on izlaziti do 7. 

dana tekućeg mjeseca za prethodni mjesec, a bit će dostupan 
na općinskim internetskim stranicama, na općinskoj porti te 
u prostorijama MO Njivice. 

U Informatoru će načelnica donositi izvješće o svojem te 
radu Upravnoga odjela. Izvještaji će sadržavati informacije o 
stanju u općinskome proračunu, o stanju kapitalnih projeka-
ta, najvažnijim radnim i protokolarnim obvezama načelnice, 
događanjima u TZ-u otoka Krka i krčkome komunalcu, od-
lukama s Koordinacije otočnih (grado)načelnika, edukaciji 
načelnice i općinskih zaposlenika i sličnim temama koje su, 
smatra načelnica, zanimljive mještanima općine Omišalj, a 
koje poziva da predlažu i druge teme o kojima bi htjeli dobi-
vati njezino mjesečno izvješće.
    V.R.T.

Informator – jedinstven 
primjer načelničkih 
„novina“

Dvodnevnim simpozijem u listopadu je obilježeno 
prijateljstvo Općine Omišalj i talijanskoga gradića 
Taglio di Po koje traje već punih dva desetljeća. Pod-
sjetimo, dvije su općine potpisale Svečanu povelju 

o bratimljenju za vrijeme Domovinskoga rata, u trenutku 
kada su Omišalj i Njivice zbrinjavali velik broj izbjeglica i 
prognanika i kada im je humanitarna pomoć bila prijeko 
potrebna. Prijateljstvo potaknuto solidarnošću i humano-
šću nastavilo se do danas i rezultiralo različitim oblicima 
suradnje, posebno onim na kulturnom, sportskom i druš-
tvenom planu. 

Obilježena 
20. obljetnica 
bratimljenja Općine 
Omišalj i Comune di 
Taglio di Po

Sastankom u Trstu potkraj rujna, čelnici dviju općina do-
govorili su da ovogodišnje obilježavanje svečanoga jubile-
ja iskoriste kao početak konkretnije razmjene iskustava u 
funkcioniranju uprave te predstavničkoga i izvršnoga su-
stava, a poseban naglasak stave na društvene i ekonom-
ske teme dviju sredina, uvjetovane članstvom u Europskoj 
Uniji. Tako su simpoziju otvorenom za javnost, održanom 
u Hotelu Adriatic u Omišlju, prisustvovali predstavnici iz-
vršne i predstavničke vlasti, pročelnici i voditelji upravnih 
tijela te predstavnici udruga dviju zbratimljenih općina. 

– Ove se godine obilježava 20. obljetnica lokalne samou-
prave u Republici Hrvatskoj, baš kao i  našega bratimlje-
nja i prijateljstva, rekla je načelnica Mirela Ahmetović 
prilikom otvaranja simpozija te naglasila da je napravljen 
novi korak u jačanju i učvršćivanju zajedničkoga rada 
među žiteljima dviju općina i da se, nakon dosadašnjih 
neformalnih druženja i ceremonijalnoga dijela, razvija 
suradnja na svim poljima. – Cilj je ovoga simpozija uspo-
staviti užu suradnju na regionalnome i međunarodnome 

M. Ahmetović: Stanovnici Općine 
moraju znati pravo stanje stvari

U neformalnom druženju talijanski prijatelji obišli općinu
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planu. Naši su prijatelji već dugo u EU i, umjesto da težim 
putem dolazimo do informacija i spoznaja, možemo nepo-
sredno učiti na njihovom iskustvu i tako „hvatati prečace“, 
rekla je Ahmetović, dodavši da na marginama sastanka već 
dogovaraju zajedničko apliciranje na međunarodne projek-
te koje financira Europska Unija. S njom se složio i načelnik 
općine Taglio di Po, Francesco Siviero, rekavši da je ponosan 
što su se, nakon povijesnoga trenutka 1993. godine, ponovno 
sastali, u tom razdoblju odrasli i postali zrelije općine. - Naše 
je bratimljenje sada čvrsto, a za to su zaslužni svi ljudi koji 

su na tome radili proteklih 20 godi-
na. Zahvaljujem svim dosadašnjim 
čelnicima koji su gradili ovo dugo-
godišnje prijateljstvo. Problemi u 
Italiji slični su onima u Hrvatskoj, a 
slična su i rješenja i zato se nadam 
da će se iz ovoga skupa roditi nešto 
dobro i nešto novo, dodao je Sivie-
ro. 

U dvodnevnom druženju raspravljalo se o temama poveza-
nim s izazovima, potrebama i mogućnostima lokalnih zajed-
nica u nastojanjima zadovoljavanja javnih potreba u društve-
nim djelatnostima te o temama poput lokalne samouprave 
u funkciji gospodarskoga razvoja, odnosno podizanju učin-
kovitosti lokalne uprave ustrojene prema načelima EU-a. U 
prezentaciji su sudjelovali pročelnici te voditelji upravnih 
tijela, a nakon radnoga dijela domaćini su svojim talijanskim 
prijateljima pripremili izlet brodom i obilazak kulturnih zna-
menitosti u općini Omišalj.

E.Č.

Potkraj rujna Općina Omišalj bila je domaćin zanimlji-
ve edukativne radionice, namijenjene svima koji na-
mjeravaju koristiti sredstva iz EU fondova. Radionicu 
pod nazivom „Informiranje i komunikacija s javnosti u 

kontekstu korištenja EU fondova“ organizirao je županijski 
Upravni odjel za regionalni razvoj, infrastrukturu i upravlja-
nje projektima, u sklopu potprograma „Jačanje ljudskih po-
tencijala na lokalnoj i područnoj (regionalnoj) razini i učin-
kovita priprema i korištenje fondova Europske Unije“. 
Radionicu su vodile Ana Štefančić, savjetnica za europske 
integracije pri spomenutome Upravnome odjelu PGŽ-a te 
Doris Sošić, predstavnica Regionalne razvojne agencije Po-
rin. Tijekom cjelodnevne radionice polaznici su upoznati sa 
strogim pravilima kojih se valja pridržavati prilikom izrade 
projekata, ali i njihove provedbe, a sve je potkrijepljeno i 
konkretnim primjerima iz prakse. 
Kao što je poznato, u Hrvatskoj dosad ni približno nisu isko-
rištena EU sredstva koja su bila dostupna prije članstva u Eu-
ropskoj Uniji. Nakon ulaska u EU, Hrvatska na raspolaganju 
ima oko 13,7 milijardi eura u razdoblju od 2014. do 2020. 

S ciljem edukacije članova predstavničkih tijela lokalnih 
samouprava, početkom je listopada Općina Omišalj, u 
suradnji s najstarijom njemačkom političkom Zakla-
dom Friedrich Ebert i Udrugom gradova Republike Hr-

vatske, organizirala seminar pod nazivom Izabran u vijeće 
– što sad?. Dvodnevne radionice, uz vodstvo stručnjaka s du-
gogodišnjim iskustvom u lokalnoj i regionalnoj samoupravi, 
bile su namijenjene članovima općinskih vijeća, savjeta mla-
dih i mjesnih odbora s otoka Krka, a sudionicima iz općine 
Omišalj, kojih je bilo desetak, pridružili su se članovi vijeća 
iz Krka i Baške. 

Na tradicionalnom blagdanskom prijmu kod načelnice 
Ahmetović, početkom prosinca u Općinskoj se vijeć-
nici okupilo pedesetak predstavnika udruga i institu-
cija čiji rad (su)financira Općina Omišalj. Uz upozna-

vanje, bila je to prilika i za predstavljanje načina suradnje 
u mandatu načelnice. – Proračun sam zatekla u strahovito 
lošem stanju, a situacija nije bolja ni danas. Redukciju troš-
kova osjetili ste i sami jer smo morali srezati sredstva svim 
udrugama i to linearno, svima za 10%, naglasila je na po-
četku susreta načelnica, izvijestivši i o promjenama koje se 
tiču povlačenja sredstava. Dosad su, naime, udruge povlačile 
sredstva samo temeljem zahtjeva, a da bi se uvela kontrola, 
sada uz zahtjev udruge moraju priložiti i račun, predračun ili 
ponudu. Također, sve su udruge dosad koristile jedan knjigo-
vodstveni servis, a novost je da će od sada biti slobodni oda-
brati onaj koji im je najdostupniji, najpovoljniji, najbliži i sl.

Za sljedeću je godinu za sufinanciranje stiglo dosad najviše 
zahtjeva. Otpali su svi koji nisu zadovoljili formalne uvjete, 
a svaki su program detaljno pregledali načelnica i Odbor za 
kulturu, sport i društvene djelatnosti te su odobrena sred-
stva za dio aktivnosti. – Raspodjela nije idealna, ali možemo 
biti zadovoljni što uopće imamo sredstava koja vam možemo 
dodijeliti, istaknula je načelnica, kazavši da zbog loše gospo-
darske situacije ne može obećati da neće i sljedeće godine 

Edukativna radionica o EU fondovima

godine. Za dobivanje toga golemog iznosa, pored dobroga 
sadržaja, projekti moraju imati i strogo propisanu europ-
sku formu, a kako to postići trebala je pokazati spomenuta 
radionica. No, iako je radionica bila otvorena za sve lokalne 
samouprave, gospodarstvenike, poduzetnike i druge zainte-
resirane s kvarnerskih otoka, u omišaljskoj Vijećnici okupilo 
se tek desetak zainteresiranih, uglavnom iz Omišlja. 

V.R.T.

Izabran u vijeće – što sad?

Sudionike je pozdravila općinska načelnica, Mirela Ahmeto-
vić, izrazivši nadu da Općina Omišalj, iako prva, neće biti i 
jedina koja organizira takve edukacije na otoku jer nisu svi 
vijećnici upoznati sa svojim obvezama, a takvi će ih seminari 
obučiti za što kvalitetnije obavljanje njihovih dužnosti. 

Druženje načelnice s predstavnicima udruga

pristupiti redukciji. Dotakla se i pitanja prostora koje mnoge 
udruge nemaju, a neke imaju ekskluzivu korištenja općinsko-
ga prostora. – Još od srpnja ulažem velike napore da Općina 
na korištenje dobije bivšu policijsku stanicu koja je u vla-
sništvu Države. Obnovom te zgrade, mnoge udruge dobile bi 
prostor. Namjera nam je u što kraćem roku analizirati i sve 
općinske prostore koje koriste udruge i omogućiti svima, koji 
imaju tu potrebu, dijeljenje prostora s drugim udrugama. 
Dio udruga koristi sportsku dvoranu te im za sljedeću godi-
nu nisu dodijeljena sredstva za najam, ali će im umjesto toga 
Općina omogućiti besplatno korištenje dvorane, pojasnila je 
načelnica ta najavila da će ubuduće Općina pozivati udruge 
za pomoć u određenim programskim aktivnostima, primje-
rice organizaciji dočeka Nove godine, akcijama čišćenja i sl. 

Predstavnici udruga, svjesni situacije u kojoj se Općina na-
lazi, u potpunosti su prihvatili izmjene koje su predložili na-
čelnica i Odbor te su zaključili da međusobnom suradnjom, 
dobrom voljom i volonterizmom mogu mnogo napraviti za 
svoju sredinu. 

Sastanak je zaključen skromnim domjenkom koji su članovi 
udruga iskoristili za međusobno upoznavanje i razgovor o 
problemima s kojima se susreću.

E.Č.

Obukom su obuhvaćena sva pitanja važna za rad vijećnika, 
od teorijskih do praktičnih, a program je obuhvaćao pet vrlo 
zanimljivih i dinamičnih interaktivnih modula. Svi su pola-
znici aktivno sudjelovali u vježbama, u raspravi i „igri ulo-
ga“ te u osmišljavanju i provedbi lobiranja, zastupajući pri-
tom svoja stajališta. Upoznali su se s ustavnim i zakonskim 
odredbama, djelokrugom i zadaćama lokalne samouprave, 
sustavom financiranja i stvaranjem proračuna. Razgovarali 
su i o odgovornom zastupanju interesa građana, uvježbavali 
svoje komunikacijske vještine te diskutirali o etici u politici i 
javnome životu.  

Inače, ova je obuka u Hrvatskoj pokrenuta 2005. godine na 
inicijativu Norveškoga saveza lokalnih i regionalnih vlasti, a 
od 2009. godine njemačka Zaklada Friedrich Ebert provodi je 
u suradnji s Udrugom gradova RH.
     E.Č.

Konkretnija suradnja na svim poljima 
– Francesco Siviero i Mirela Ahmetović

 Sastanak u Trstu 30. rujna
– čelnici dviju općina sa suradnicima

Slab odaziv na radionicu

 Korisna obuka za članove predstavničkih tijela  Dinamične radionice

Načelnica i članovi Odbora za kulturu, sport i 
društvene djelatnosti iznijeli nova pravila Velik broj predstavnika udruga došao na prijam kod načelnice
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INICIJATIVEAKTUALNOSTI

I općinsko izaslanstvo položilo vijence
Na blagdan Svih svetih, općinska načelnica Mirela Ahmetović i predsjednik 
Općinskoga vijeća Krešimir Kraljić također su, u ime Općine Omišalj, obišli posljednja 
počivališta svojih sumještana te su položili vijence na groblju Sv. Duh, u spomen-
parku Sv. Mikul te na Smitiru. 

Referendum: Omišalj jedina otočna općina 
sa stavom PROTIV

Prvom hrvatskom referendumu kojega su potaknuli 
građani okupljeni oko građanske inicijative „U ime obi-
telji“, u općini Omišalj odazvalo se nešto više od treći-
ne birača. Tako je na pitanje „Jeste li za da se u Ustav 

unese odredba kojom je brak zajednica muškarca i žene?“ od 
3190 birača upisanih u popis birača svoj odgovor 1. prosinca 
dalo njih 1151 (36%). Stav PROTIV iskazala su 582 glasača 
(50,56%), dok je ZA zaokružilo njih 563 (48,91%), a nevaže-
ćih listića bilo je tek šest. Dodajmo da se omišaljski rezultat 
nije izdvojio samo od sveukupnoga referendumskog rezul-
tata (ZA 65,79%, PROTIV 33,59%), nego je općinu Omišalj 
izdvojio i kao jedinu otočnu lokalnu zajednicu koja je glaso-
vala PROTIV. Glasovanje je proteklo bez ijednog incidenta na 
biračkim mjestima.      
                                             M.M.K.

Prisjećanje na najmilije uz molitve i svijeće

Na blagdan Svih svetih i Dušni dan brojni su se Njivičari 
i Omišljani prisjetili svojih najmilijih i, uz polaganje 
cvijeća i paljenje svijeća, okupili na mjesnome groblju 
Sv. Duh u zajedničkoj molitvi za sve drage pokojne i 

sve svete mučenike. U osmini Dušnoga dana u crkvama u Nji-
vicama i Omišlju služene su svete mise za pokojne biskupe i 
svećenike, za pokojne roditelje i rodbinu, za pokojne branite-
lje i stradalnike te za one kojih se nitko ne sjeća.

E.Č.

 Na biračkim mjestima nije bilo gužve

  Zajednička molitva za sve pokojne oko središnjega križa na groblju Sv. Duh  Svjetlost vječna svjetlila im

Vijenac položen podno središnjega 
križa na groblju Sv. Duh

Potkraj listopada u Njivicama je održana trodnevna ra-
dionica pod nazivom Održivi razvoj Njivica. Riječ je o 
inovativnoj inicijativi, prvoj toga tipa, u organizaciji 
Društva za uljepšavanje mjesta Njivice i Udruge Eko 

Kvarner kojom se željelo doći do parametara na kojima će se 
temeljiti budući urbanistički razvoj toga mjesta. 

U sklopu interdisciplinarne radionice održan je i građanski 
sat na temu Kako spriječiti urbanističku devastaciju Njivica?, 
održan u DC-u Kijac. Pred 20-ak okupljenih mještana, o toj 
su temi govorili Vjeran Piršić, općinski vijećnik i predsjed-
nik Eko Kvarnera te gosti – arhitekti Bruno Poropat i Dragan 
Žuvela. 

Kako je uvodno pojasnio Piršić, riječ je o volonterskom ek-
sperimentu kojim se želi vidjeti može li se avangardnim pro-
mišljanjem prostora utjecati na njegov urbanistički razvoj. 
– Ključna zadaća ove radionice jest spriječiti urbanističku de-
vastaciju Njivica što ćemo postići izradom svojevrsnoga „ka-
taloga urbanističkih rješenja“. U tom će katalogu biti popis 
naših urbanističkih želja, mogućnosti, ali i načelnih rješenja, 
rekao je Piršić.

Rovinjski arhitekt Bruno Poropat istaknuo je da postojeća 
zakonska regulativa nedovoljno uvažava želje i potrebe lo-
kalnoga stanovništva, a upravo bi građani, odnosno lokalna 
vlast,  morali imati ključnu ulogu u planiranju potrošnje pro-
stora na održivi način. U tom smislu Poropat je savjetovao 
Njivičarima da se aktiviraju te da, među ostalim, smanje gra-
đevinska područja na razinu lokalnih potreba, kako bi izbje-
gli devastaciju prostora koju bi, nakon ulaska Hrvatske u EU, 
mogli izazvati građani Unije.

Važnost građana u procesu planiranja istaknuo je i splitski 
arhitekt Dragan Žuvela koji će sa svojim suradnicima, tako-
đer mladim arhitektima, nakon izvida terena, ponuditi te-
meljna  rješenja za budući gospodarski, socijalni, demograf-
ski, urbanistički i ukupni strateški razvoj Njivica.

Civilno društvo, struka i građani udruženi 
u jedinstvenoj inicijativi urbanističkoga 
određenja Njivica

Detaljni obilazak terena i prvi kontakti s mještanima Njivica 
već su apostrofirali prve ideje i prijedloge kao što su: izgrad-
nja kanalizacije, regulacija prometa i uređenje parkiranja u 
Rosuljama, širenje kampa, proširenje dječjega vrtića, otvara-
nje područne osnovne škole i ambulante u Njivicama,  uređe-
nje prostora za okupljanje mladih, uređenje javnih površina, 
sanacija divljih odlagališta, sustavnije održavanje  komunal-
noga reda i sl. 

Uspjeh ove inicijative, jedinstvene u Hrvatskoj, ovisit će po-
najprije o odazivu građana pa je u ime organizatora Piršić 
pozvao Njivičare da se uključe u javnu raspravu o urbanistič-
koj budućnosti Njivica koja će trajati do kraja godine. Po nje-
zinome okončanju, organizatori će općinskoj vlasti dostaviti 
Katalog urbanističkih rješenja koji bi trebao poslužiti kao 
temelj za izmjene i dopune UPU-a Njivice.
       
    V.R.T.

Što se Peharčeka tiče, Općinsko je vijeće, kao što je poznato, zau-
stavilo realizaciju projekta prema kojem je tu trebao biti izgrađen 
stambeno-poslovni kompleks s garažom. Općinska načelnica, 
Mirela Ahmetović, okupljenima je najavila zbor građana na ko-
jemu će mještani sami imati priliku reći što žele na tom prostoru. 
Također je, zajedno s predsjednikom Općinskoga vijeća Krešimi-
rom Kraljićem, poduprla ovu inicijativu Društva za uljepšavanje 
mjesta Njivice koja, kako je rekla, građane stavlja u prvi plan i 
omogućuje im aktivno sudjelovanje u kreiranju svekolikog razvoja 
svojega mjesta.

POTPORA OPĆINE

Uspjeh projekta ovisit će o zainteresiranosti mještanaV. Piršić, B. Poropat i D. Žuvela
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TURIZAM DJECA I MLADI

S ukupno četiri milijuna noćenja i 
32% udjela, otok Krk u turistič-
kome prometu Kvarnera zauzima 
prvo mjesto. Tim je izvrsnim re-

zultatima pridonio i TZO Omišalj koji, 
nakon Krka (25%) i Baške (24%), za-
uzima treće mjesto na otoku s udjelom 
od 16% ostvarenih dolazaka i noćenja 
i 5%-tnim porastom noćenja u odnosu 
na prošlu godinu. Štoviše, TZO Omišalj 
je prema hotelskim rezultatima vodeći 
na otoku, a najbolji ovogodišnji rezulta-
ti tj. najveće povećanje noćenja ostava-
reno je u Auto-kampu Njivice. U općini 
Omišalj boravilo je najviše Slovenaca, 
Nijemaca i Austrijanaca, a povećan je 
i broj noćenja gostiju iz Švedske, Ni-
zozemske i Belgije. Te je podatke na 
Skupštini TZO-a, održanoj potkraj stu-
denoga, iznijela direktorica TZO-a Ka-
tica Jakovčić.

Članovi Skupštine usvojili su i izvješće 
o poslovanju prema kojemu je u prvih 
devet mjeseci od boravišne pristojbe 
TZO uprihodio 1,9 milijuna kuna, a 
tome su najviše pridonijeli Hoteli Njivi-
ce i privatni iznajmljivači. 

Što se ostvarenja programa rada tiče, 
TZO je bio organiztor ili suorganizator 
mnoštva kulturnih, zabavnih, sportskih 
i ekoloških manifestacija, poput Antič-
ke kuhinje, ribarskih večeri, KReKa, 
Festivala pučkoga teatra i sl., a pružio 
je potporu i Hotelima Njivice u organi-
zacji manifestacija Rapsodija vatrome-

Skupština TZO-a: Izvrsni turistički rezultati, 
općina Omišalj i dalje treća na otoku

ta i Adria camping rally. Sudjelovalo se 
i u projektu Volim Hrvatsku, u sklopu 
kojeg je u suradnji s Brdsko-biciklistič-
kim klubom Otok Krk snimljena trasa 
biciklističke staze koju treba urediti 
i označiti kako bi iduće godine bila u 
funkciji. Popravljene su i dotrajale ste-
penice na povijesnom lokalitetu Forti-
čina. Na trim-stazi Cerova označene su 
sprave s naznakom načina korištenja, 
postavljeni su putokazi do staze, a ti-
skan je i letak.  Jakovčić je spomenula 
i vrlo uspješan projekt s kojim se na-
stavlja i dalje, a riječ je o tzv. „tajnom 
kupcu“ koji je obilazio gospodarske 
subjekte na području općine i podnio 
izvješće o kvaliteti usluge.  Opća situa-
cija u Omišlju i Njivicama je pozitivna, 
a uočeni nedostaci, nadaju se u TZO-u, 
bit će što prije otklonjeni. Spomenimo 
i akciju „Vjernost destinaciji“ u sklopu 
koje su dugogodišnjim gostima uruče-
ne zahvalnice za vjernost destinaciji. 
Do kraja godine bit će gotove i nove in-
ternetske stranice TZO-a,  kao i mobil-
na aplikacija koju će moći preuzeti svi 
korisnici „pametnih“ telefona.

Udruženo oglašavanje 
i katalog destinacije – 
novi projekti
Za sljedeću se turističku sezonu plani-
ra nastaviti sa započetim aktivnostima, 
sajamskom promocijom, tradicional-

- Nagrada je potvrda da smo radili kako 
treba, osobito stoga što su Hoteli Njivi-
ce u specifičnoj situaciji jer su izlaskom 
iz Korporacije Finvestcorp preuzeli na 
sebe 70% njezinih kreditnih zaduženja. 
Unatoč tome, uspjeli smo ulagati u ra-
zvoj i kvalitetu naših usluga. Veseli me 
da je struka to prepoznala, a pokazuju 
to i konkretni rezultati. U tri godine ko-
liko sam ja u Hotelima Njivice, prihod 
je porastao za 55%, a stopa operativne 
dobiti je 39% što je također izvanredan 
rezultat, kaže Tudorović.
Tudorović je u Hotele Njivice došao u 
veljači 2011. godine, na mjesto direkto-
ra Kampa Njivice. Tada počinju i ozbilj-
nije investicije i modernizacija tvrtke. 
U obnovu kampa u tri godine uloženo 
je 30 milijuna kuna što je rezultiralo 
velikim rastom prometa u kampu (sa 
7 milijuna kuna 2010. na 17 milijuna 
2012.). U kolovozu 2012. Tudorović je 
postao predsjednik Uprave cijele ho-
telske kuće, investicijski programi tada 
su prošireni i na ostatak tvrtke, a turi-

Zvonimir Tudorović – najbolji 
mladi menadžer u Hrvatskoj
Hrvatsko udruženje menadžera i poduzetnika (CROMA) i ove je godine izabralo 
najbolje menadžere u Hrvatskoj, u osam ravnopravnih kategorija. U konkurenciji 
50-ak nominiranih, tu je laskavu nagradu dobilo njih 12, a među njima i Zvonimir 
Tudorović, predsjednik Uprave Hotela Njivice koji je titulu najboljega mladog 
menadžera osvojio zahvaljujući izvrsnim poslovnim rezultatima koje Hoteli Njivice 
ostvaruju od njegovoga dolaska u tu tvrtku, 2011. godine.  

stička sezona 2013. završena je s 8% 
većim prometom i 13% većim financij-
skim učinkom. 

Novi razvojni planovi
- Slijedi širenje kampa u Njivicama na 
još tri hektara površine, investicija vri-
jedna četiri milijuna kuna. Zahvaljujući 
razumijevanju i potpori Općine Omi-
šalj, tim proširenjem dobit ćemo 270 
novih parcela, a prve goste očekujemo 
već dogodine. Uz to, Hoteli Njivice šire 
svoju kamping djelatnost i na otok Pag 
gdje ćemo otvoriti veliki kamp na 28 ha 
površine. To će biti zajednički projekt 
Hotela Njivice i moje tvrtke Effectus-
Consulting. Javni natječaj smo prošli i 
imamo veliku potporu Općine Povlja-
na. Prve goste primit ćemo najkasnije 
2016. godine, navodi Tudorović. U pla-
nu je i uređenje obalnoga pojasa i šetni-
ce u Njivicama, restorana u Hotelu Beli 
kamik, a čeka se i lokacijska dozvola za 
izgradnju bazena. Nadalje, Hoteli Njivi-
ce potpisali su ugovor s agencijom Nec-
kermann i postali prvi smartline hotel u 
Hrvatskoj.

Naposljetku istaknimo da su, uz Zvoni-
mira Tudorovića, CROMA-inu nagradu 
dosad dobila još samo dva menadžera 
s otoka Krka: 2003. - Petar Žic (Mari-
na Punat) te 2008. - Frane Mrakovčić 
(TKD Ponikve). 

V.R.T.

Večer 
matematike 
okupila 90 
sudionika

PŠ Omišalj jedna je od 240 hr-
vatskih škola i jedina na otoku 
Krku koja je početkom prosin-
ca priredila Večer matematike, 

zanimljivu edukativno-društvenu 
manifestaciju koju je u sklopu pro-
jekta Matematički znanstveni izazovi 
organiziralo Hrvatsko matematičko 
društvo pod pokroviteljstvom Mi-
nistarstva obrazovanja, prosvjete i 
sporta. Omišaljska Večer matematike 
bila je namijenjena učenicima nižih 
razreda, a održana je na inicijativu 
učiteljica  Daniele Braut, Sandre Ju-
stinić, Ivane Verbić, Martine Cindrić 
i Brigite Šprohar. Manifestacija je 
okupila 90 sudionika koji su sa za-
nimanjem obilazili 19 interaktivnih 
radionica, odnosno matematičkih 
stanica na  kojima su učenici uz za-
bavu, druženje i igru primjenjivali 
usvojena znanja. Večer je postigla 
velik uspjeh jer su i djeca i odrasli 
bili oduševljeni. U nadi da je  pri-
donijela popularizaciji matematike, 
predstavnici Škole najavili su njezi-
no ponovno organiziranje već dogo-
dine.
Učenici i djelatnici PŠ Omišalj mogu 
se pohvaliti i humanitarnim radom. 
Tijekom godine skupljali su papir 
i željezo, a iznos zarađen prilikom 
otkupa tog materijala doniran je me-
đunarodnom pokretu za uspostav-
ljanje projekata prehrane školske 
djece u najsiromašnijim zemljama 
svijeta, poznatim pod nazivom Mari-
jini obroci. U predblagdanskom raz-
doblju sjetili su se i onih kojima je 
pomoć najpotrebnija pa su na inici-
jativu vjeroučiteljice Katarine Čaka-
run za štićenike karlovačke udruge 
Betlehem prikupljali higijenske po-
trepštine. M.M.K.

nim manifestacijama, oglašavanjem. 
Novost je da će TZO prvi put  izraditi 
katalog destinacije u kojem će se Nji-
vice i Omišalj promovirati kao jedno 
odredište, odnosno dva mjesta koja 
se nadopunjuju sadržajima. Nastavlja 
se i s  udruženim oglašavanjem u pro-
motivnim kampanjama zračnoga pri-
jevoznika na Zračnu luku Rijeka, kao i 
udruženo oglašavanje s Hotelima Njivi-
ce koji uz promociju smještaja promo-
viraju i cijelu destinaciju, naglasila je 
Jakovčić.

Zadovoljstvo ostvarenim rezultatima 
nije krila ni predsjednica TZO-a Omi-
šalj, Mirela Ahmetović, koja je pohvalila 
rad Vijeća TZO-a Omišalj, kao i svih tu-
rističkih subjekata na području općine.

Sjednici je prisustvovala i novoizabra-
na direkorica TZ-a otoka Krka Željka 
Barešić, kao i zamjenik predsjednika 
otočnoga TZ-a, Anton Bolonić, inače  
bivši dugogodišnji predsjednik TZO-a 
Omišalj. Oboje su naglasili da je otok 
Krk izvrsna turistička destinacija koja 
ima izvrsne cestovne, zračne i morske 
veze s kopnom, a pohvalili su i izra-
du  novoga kataloga destinacije, kao i 
udruženo oglašavanje koje u idućem 
razdoblju, kako su rekli,  treba još više 
intenzivirati.
     
    E.Č.

 Iscrpno izvješće TZO-a Omišalj o prvih devet mjeseci 2013.
 Direktorica i predsjednica TZO-a Omišalj 
zadovoljne ostvarenim rezultatima

Tudoroviću u zagrebačkome Hotelu Westin 
uručili su predsjednik žirija Darko Šket i 
predsjednik CROMA-e Vladimir Ferdelji  

Novi kamp niknut će na atraktivnoj 
lokaciji, prekrasnoj punti na otoku Pagu

Večeri matematike sudionici su dali čistu peticu
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DJECA I MLADI KULTURA I TRADICIJA

Svečani program božićnih i no-
vogodišnjih događanja u općini 
Omišalj započeo je u Društvenom 
centru Kijac gdje su Udruga Obi-

telj za mlade i Općina Omišalj na već 
tradicionalno zajedničko druženje s 
najmlađim stanovnicima Omišlja i Nji-

Troje Omišljana dobilo diplomu „Junior spasilac“

Gradsko društvo Crvenoga križa 
Krk u suradnji sa Spasilačkom 
službom PGŽ-a i Hotelima Baš-
ka organiziralo je tradicionalnu 

edukaciju iz spasilačkih aktivnosti za 
učenike sedmih i osmih razreda. Trod-
nevni seminar  održan je sredinom 
listopada u Baški, a pohađalo ga je je-
danaestero otočnih osnovnoškolaca, 
među njima i Omišljani Valter Vračar, 
Doris Keđo te Izabela Ibrahimović. Svi 
polaznici uspješno su svladali vještine 
i tehnike spašavanja te su postali mladi 
spasioci s diplomom „Junior spasilac“.

U općini sve više mladih darivatelja krvi

DVD Njivice u suradnji s Grad-
skim društvom Crvenoga križa i 
Zavodom za transfuziju potkraj 
studenoga organizirao je dru-

gu ovogodišnju akciju darivanja krvi 
u općini Omišalj. Akcija je održana u 
sjedištu DVD-a, odazvala su se 23 da-
rivatelja, a prikupljeno je 15 doza krvi. 
Organizatore je najviše razveselio izvr-
stan odaziv mladih Omišljana i Njivi-
čara koji su i ovoga puta bili u većini. 

Sveti Nikola stigao u DC Kijac

vica pozvali najomiljenijeg sveca među 
mališanima - Svetog Nikolu. U znak 
dobrodošlice, najmlađi članovi Udru-
ge, njih 30-ak, uz pomoć tete Verice 
Dragičević, dobrinjske učiteljice Glo-
rije Škuver i novoga njivičkog župnika 
Božidara Volarića svojem dragom go-

Pod budnim okom voditelja tečaja, Ni-
kole Mrđena i Vesne Čavar, mladi spa-
sioci  demonstrirali su usvojene vješti-
ne: plivanje, ronjenje, samospašavanje, 
skakanje, teglenje utopljenika i sl. Na-
učili su i komunikaciju radiostanicama, 
ručne signale i međunarodnu abecedu 
te usvojili osnove pružanja prve pomo-
ći.  
Prvi put, petero najboljih polaznika na-
građeno je sedmodnevnim boravkom 
u lošinjskom kampu Crvenog križa, a 
među njima je i Valter Vračar. 
    M.M.K.

Pohvalu je zaslužilo i osmero novih 
darivatelja, kao i veterani dobrovoljnog 
darivanja krvi: Osman Bonetić koji je 
krv darovao 69. put i Tomislav Horvat 
za 32. darivanje.
Inicijator akcija i predstavnik DVD-a 
Njivice, Marin Bubanj, tom je prigodom 
najavio da će Aktiv dobrovoljnih dari-
vatelja krvi DVD-a Njivice biti osnovan 
do kraja godine.    
               M.M.K.

stu i posjetiteljima priredili su prigod-
ni program: plesne točke, recitacije te 
igrokaz Izgubljeni anđeo Svetog Nikole. 
Oko pripreme darova Svetome Nikoli 
pomogla je Općina Omišalj osiguravši 
160 prigodnih paketa.   
     
  M.M.K.

Polaznici s voditeljima i organizatoricom

Akciji se odazvala uglavnom mlađa populacija

Svečani doček okupio 30-ak izvođača Sveti Nikola ozario dječja lica

Nikola Kraljić šesti put dobio nagradu 
Drago Gervais

Omišaljski poeta Nikola Kraljić 
ovogodišnji je dobitnik prestiž-
ne književne nagrade Drago Ger-
vais u kategoriji najboljeg objav-

ljenog književnog djela na čakavštini u 
razdoblju od 2011. do 2012. godine. 
U plodonosnoj pjesničkoj karijeri du-
goj više od 40 godina, Kraljiću je to 
šesti put da prima nagradu koju svake 
druge godine Grad Rijeka dodjeljuje 
za iznimna postignuća na području 
književnoga stvaralaštva. Prosudbeno 
povjerenstvo (dr. sc. Aleksandar Mi-
jatović, dr. sc. Elis Deghenghi Olujić, 
Davor Mandić, Gordan Nuhanović i dr. 
sc. Nikola Petković) u konkurenciji se-
dam izdanja Kraljićevu zbirku pjesama 
Barka na vezu proglasilo je najboljom. 
Zbirka koju je prošle godine pod po-
kroviteljstvo Centra za kulturu Općine 
Omišalj izdala izdavačka kuća Lukom, 
autoru je uz to veliko priznanje, koje se 
dodjeljuje još od 1961. godine, donijela 
i novčanu nagradu od 20 tisuća kuna. 
Povjerenstvo je u obrazloženju odluke 
nagrađenu zbirku okarakteriziralo kao 
sintezu iskustava koja se u našoj knji-
ževno-kritičkoj i akademskoj zajednici 

Nekadašnji glumac HNK-a Iva-
na pl. Zajca i voditelj kazališne 
scene Belveder, Bosnimir Liča-
nin - Likota, svoje umirovljenič-

ke dane i dalje neumorno posvećuje 
glumi. Redovite posjetitelje njegova 
malog, ali punog duše Otvorenog ka-
zališta Omišalj osvojio je svojim im-
presivnim i nesputanim izvedbama. U 
osebujnom stilu 12. listopada odigrao 
je i premijeru autorske monokomedije 
Likota. Predstava je održana prigodom 
obilježavanja 50. obljetnice njegovoga 
umjetničkoga rada pod okriljem Druš-
tva dramskih umjetnika Hrvatske i 30. 
obljetnice otkako mu je Mjesna zajed-
nica Omišalj dodijelila priznanje za 
glumački angažman. Karakterističan 
nastup toga poznatoga glumca koji pro-
vocira, kritizira i nasmijava ponovno je 
oduševio publiku. U polusatnom kaza-
lišnom komadu Ličanin je spojio emo-

Spomenuta nagrada bila je ujedno i 
izvrsna prilika filmašu i Kraljićevu 
prijatelju Zoranu Kremi za najavu no-
vog filma u kojem Kraljić ima jednu od 
glavnih uloga. Riječ je o dokumentarcu 
s elementima fikcije koji tematizira od-
nos dviju starijih osoba koje su se ne-
kada voljele. Njegovo nastajanje pota-
knuo je Kremin film o Kraljiću snimljen 
prije četiri godine po nazivom Če sem, 
sem…ma belog tovara ne zovem moro. 
– Svi koji bolje poznaju Miku znaju i za 
njegovu mladenačku ljetnu ljubav Ro-
semary koju je kao 30-godišnjak upo-
znao na Pesji, nakon čega su izgubili 
kontakt. Bio sam u nevjerici kada sam 
jednog dana primio upravo njezino pi-
smo, a poslala ga je nakon što je u tra-
ileru Mikina biografskog filma ugledala 
svoju fotografiju. Cijela priča jako me 
zaintrigirala i učinila se izvrsnom film-
skom idejom. Organizirao sam njihov 
ponovni susret koji se nakon pedeset 
godina odigrao upravo na Pesji, a sve 
je bilo popraćeno kamerom, objasnio je 
Krema dodavši da će preostale kadrove 
snimati u Berlinu i Malinskoj.
     M.M.K.

uporno disciplinarno razgraničavaju, 
dok su Kraljića proglasili kapetanom 
sinteze koji je istovremeno i zavičajac 
i univerzalac, i čakavac i štokavac, i fi-
lozof i psiholog, i ribar i grintavi Bodul. 

Premijera monokomedije Likota
tivne interpretacije 
zanimljivih dijelo-
va monodramskih 
ostvarenja A moja 
je Bosna nešto treće 
i Petar Šubić Zrinski 
omiljenog mu knji-
ževnog stvaraoca 
Ivana Lovrenovića, a 
publika ga je poseb-
no nagradila velikim 
pljeskom za njegove 
autorske tekstove i songove satiričnog 
prizvuka.
Omišaljski kazalištarci u suradnji s 
krčkim srednjoškolcima pokrenuli 
su i hvalevrijedan projekt sa svrhom 
promicanja tolerancije među ljudima. 
Premijerna izvedba njihove zajednič-
ke predstave Pul mojeg nonića, it’s O.K. 
održana je početkom prosinca u krčkoj 
Srednjoj školi Hrvatski kralj Zvonimir. 

Predstavu satirična karaktera na štoka-
vici i čakavici odigrali su Doris Bajčić, 
Antonio Brusić, Sara Marijan, Marija 
Vančina dok se kao dramaturg i reda-
telj potpisuje Bosnimir Ličanin. Tom 
prigodom predsjednik Udruge antifaši-
sta otoka Krka, Darko Fanuko, sudioni-
cima je uručio prigodne darove.

M.M.K.

N. Kraljić: Iako je šesto, 
priznanje me razveselilo

Emocionalna izvedba za zlatni jubilej
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KULTURA I TRADICIJA

Knjižnica Vid Omišljanin oduvijek njeguje poseban od-
nos prema mladim čitateljima pa se tako, već dugi 
niz godina, na početku školske godine u knjižnicu 
dolaze besplatno učlaniti učenici petoga razreda PŠ 

Omišalj. Iznimno zainteresirani za knjigu i na početku stje-
canja svojih čitalačkih navika, petaši su se upoznali s knjiž-
nim fondom i voditeljicom knjižnice, Vilmom Jelavić te joj, 
u znak zahvale za besplatno članstvo koje za njih i njihove 
obitelji traje cijelu školsku godinu, uručili skromni dar – 
kutije za časopise koje su sami izradili. Originalni pozdrav 
i zahvalu zaključili su mudrim izrekama o knjigama, poput 
Knjiga nije hrana, ali je poslastica i Čitanje je najbolje učenje.
       
   E.Č.

Članovi Društva Ive Jurjević sastali su se potkraj studeno-
ga na redovnoj godišnjoj Skupštini na kojoj su rezimirali 
ovu i najavili planove za sljedeću godinu. Predsjednica 
KUD-a Annamaria Žuvić te voditelji sekcija zadovoljno 

su zaključili da su ostvarili sve planirano. Pored organizacije 
središnje proslave povodom 30. obljetnice Društva i susreta 
zborova Zakantajmo skupa, sudjelovali su na brojnim kultur-
nim manifestacijama u općini i izvan nje te tako na najbolji 
način promovirali kulturnu i tradicijsku baštinu Omišlja. U 
folklornoj sekciji aktivno sudjeluje 35 odraslih folkloraša te 
desetak malenih, koji se od rujna intenzivno pripremaju za 
narednu sezonu nastupa. 

Sljedeće godine intenzivirat će se 
rad škole sopaca, u koju su dosad 
prijavljena tri para. U  Društvo će 
se uključiti i djecu vrtićke dobi, a 
želja im je, uz nabavu materijala 
za jeleki, nabaviti i cipele za sve 
tencurice. Obnovit će se i rad na 
uprizorenju novih i starih običa-
ja u suradnji s Društvom za po-
ljepšavanje Omišlja te napokon 
izdati nosač zvuka sa starim na-
pjevima i knjižicu s notnim zapi-

Vladimir Vidović, strastveni zaljubljenik u prirodu, pro-
fesionalni planinar i fotograf-amater svojim je fotoa-
paratom „zamrznuo“ kadrove koje samo iskusni pla-
ninari imaju priliku vidjeti te tako velebitske visove 

barem nakratko približio Omišljanima. Taj je putnik, naime, 
potkraj rujna u omišaljskoj Galeriji Lapidarij otvorio izlož-
bu fotografija naslovljenu Cvjetovi velebitskih visova kojom je 
pokazao biljnu raznolikost planinskih prostranstava, zabilje-
živši i neke od endemskih vrsta koje rastu na 1500 metara 

Godišnja Skupština KUD-a Ive Jurjević: 
predstavljena nova dirigentica zbora

sima za sopile - projekt na kojem rade sopci Miko Fabijanić i 
Nikola Kovačić. 

Dodajmo i to da se zbor božićnim koncertom u DC-u Kijac 
(27. prosinca) oprašta od svoje dugogodišnje voditeljice, ma-
estre Petje Tataj. Njezino će mjesto zauzeti dirigentica Anna 
Maria Doricich koja će, najavila je, obogatiti zborski reper-
toar, naučiti ih neke nove pjesme i osvježiti način pjevanja. 
Naposljetku kažimo da iz KUD-a pozivaju sve mlade da im se 
pridruže i uključe u rad Društva.

E.Č.

Velebitske visove približio Omišljanima

Hvalevrijedna inicijativa
Potaknut priznanjem koje je omišaljska škola ove godine dobila 
za ekološki rad, Vidović joj je darovao velik dio svojih uokvirenih 
fotografija, nagradivši je za zasluge u promicanju zaštite 
okoliša i čuvanja prirode. Trajni postav fotografija s motivima 
Velebita i Omišlja krasit će tako zidove Škole te, uz estetsku, 
imati i edukacijsku ulogu te poticati na ekološku kulturu svakog 
osnovca. 

Petašima besplatno 
članstvo u Knjižnici Vid 
Omišljanin

nadmorske visine. Pedesetak izloženih fotografija predstav-
lja malu retrospektivu cvjetnoga bogatstva hrvatskoga kra-
lja planina i  upozorava promatrača na biljnu raznolikost. 
Selektor radova Slađan Dragojević, voditelj Gradske galerije 
Buje koja je uz Centar za kulturu bila organizator izložbe, na 
svečanom je otvorenju napomenuo da nije bilo jednostavno 
odabrati fotografije jer je svaka Vidovićeva fotografija zaslu-
žila mjesto na zidnoj plohi kao dokaz kako autor uspješno 
„krade“ ljepotu.

Izložba je bila posvećena Vidovićevoj majci Katici, inače 
Omišljanki, a dodajmo i da su otvorenju prisustvovali pravi 
ljubitelji i zaštitnici prirode, članovi DVD-a Njivice i DVD-a 
Buje.

E.Č.

A. Doricich

Novi članovi Knjižnice s voditeljicom 
knjižnice i učiteljicom hrvatskog jezika

Ambiciozni planovi KUD-a za 2014. godinu

Detalj s otvorenja Velik broj posjetitelja došao na otvaranje izložbe

Rukomet u Omišlju 
na vrhuncu

Na nedavno održanoj Skupštini Rukometnoga kluba 
Omišalj na novo mandatno razdoblje od četiri godine 
izabrani su dosadašnji predsjednik Miša Vrcelj, do-
predsjednica Milica Alajbeg i tajnica Ljubica Justinić. 

Godišnja je Skupština bila prigoda i za rezimiranje postignu-
tih rezultata, a oni su, čini se, najbolji dosad.

Iz malog i nepoznatog „lokalnog“ kluba, RK Omišalj izra-
stao je u klub koji ostvaruje zavidne rezultate na lokalnoj, 
regionalnoj i nacionalnoj razini, ali i na međunarodnoj sce-
ni. Ekipe Omišlja više nisu sinonim „kante za napucavanje“, 
nego protivnik kojega se poštuje. O tome dovoljno govori i 
činjenica da RK Omišalj jedini na otoku ima predstavnika u 1. 
Hrvatskoj rukometnoj ligi. Projekt „1. HRL“ započeo je prije 
tri godine, kada se Klub, uz potporu roditelja, prijavio na naj-
viši rang državnoga natjecanja. Svojim radom i odricanjem, 
djevojke su tri godine zaredom izborile završnicu prvenstva 
Hrvatske, odnosno plasirale se među 15 najboljih ekipa u 
državi i tako predstavljale Omišalj i otok Krk u Labinu, Đur-
đevcu i Čakovcu. 

U sezoni 2013./2014. u Županijskoj ligi natječe se šest ekipa, 
dok se u 1. Hrvatskoj rukometnoj ligi, uz mlađe kadetkinje, 
natječe još i ekipa djevojčica (2000. godište). Uz redovna 
natjecanja, Klub nastupa i na domaćim turnirima, a već tri 
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Zadovoljni načinom vođenja Kluba i postignutim rezul-
tatima, na izbornoj Skupštini članovi NK-a OŠK Nikolu 
Turčića treći su put izabrali za predsjednika Kluba, a na 
mjesto njegova zamjenika umjesto dosadašnjega Anto-

na Spicijarića imenovan je Tomo Sparožić. Predstojeće četiri 
godine u Nadzornome odboru bit će Nenad Kovačević (pred-
sjednik), Igor Dajdžić i Ante Augustinović. Sastav Izvršnoga 
odbora uglavnom je ostao isti, jedino su se promijenili pred-
stavnici općina Omišalj i Malinska-Dubašnica koje će odsad 
predstavljati Darko Žuvić, odnosno Alen Bogović. – Vjerujem 
da ćemo u novom sastavu biti još bolji i uspješniji. S dosa-
dašnjim zamjenikom postojala je izvrsna suradnja, a s novim 
vjerujem da će ona biti još i bolja jer svima je poznato da Spa-
rožić živi za OŠK, rekao je Turčić, zahvalivši skupštinarima na 
ukazanom povjerenju.
Predsjednik Turčić okupljene je podsjetio i na velika ula-
ganja - revitalizaciju glavnoga igrališta te osposobljavanje 
dvaju pomoćnih terena, uređenje okoliša i prilaznih putova, 
postavljanje javne rasvjete te izgradnju klupskih prostorija 

Pedesetak članova, prijatelja i simpatizera Športsko-
ga ribolovnog društva Zubatac okupilo se početkom 
studenoga na izbornoj Skupštini Društva kada je, uz 
usvojen financijski izvještaj te izvještaj o radu i plan za 

2014. godinu, izabrano novo vodstvo Zubaca. Jednoglasnom 
odlukom, dosadašnjega predsjednika Mladena Filipovića za-
mijenio je dosadašnji dopredsjednik Nikola Sparožić, za nje-
govoga zamjenika izabran je Gojko Bogović, dok će tajničke 
dužnosti obnašati Ivan Jakominić.
Program rada u narednoj godini sličan je onome u 2013.: 
planira se dodatno ulagati u edukaciju mladih i poučiti ih 

godine zaredom sudjeluje i na onim međunarodnim. Tako je 
2011. godine bio u mađarskom Gyoru, 2012. u Međugorju, u 
kojemu je ove godine sudjelovao s čak tri ekipe. Dječaci su 
osvojili broncu, djevojčice 6. mjesto, a mlađe kadetkinje 5. 
mjesto. 
Uspjeh rukometaša Omišlja još je vredniji kada se zna da tre-
niraju u dvorani koja svojim dimenzijama nije primjerena za 
rukomet. Izgradnjom dvorane u Malinskoj situacija se malo 
poboljšala jer se dio treninga održava ondje. Odgovarajuća 
dvorana u Omišlju, ističu u Klubu, ostaje njihova  velika želja. 
Inače, članovi RK-a Omišalj uglavnom su djeca osnovnoškol-
skog uzrasta, srednjoškolci, a nekoliko ih je i vrtićke dobi. Za 
sve njih Klub je ove sezone snosio troškove medicinskoga 
pregleda kod liječnika sportske medicine u Rijeci. 

Iza svih tih velikih uspjeha rukometaša stoji predan rad tre-
nera - volontera koji svoju ljubav prema sportu i rukometu 
prenose na mlade sportaše s gotovo cijeloga otoka Krka. Svi 
treneri školovani su za rad s djecom, a svake godine još se 
dodatno obrazuju na seminarima u organizaciji Hrvatsko-
ga rukometnog saveza. Mlađe kadetkinje trenira Edi Lukšić, 

djevojčice (2000. godište) Sandra Lukšić, djevojčice (2003.) 
Milica Alajbeg, djevojčice (2004.) Martina Cindrić, dječake 
(2002.) Julio Kojić, a dječake (2004.) Franjo Klačić. 
Zadovoljani postignutim, iz Kluba ne zaboravljaju zahvaliti 
ni Općini Omišalj koja ih godinama podupire. U sufinancira-
nju Kluba sudjeluje i Općina Malinska-Dubašnica, a dio sred-
stava namakne se i putem natječaja, od Primorsko-goranske 
županije, Ministarstva regionalnog razvoja te Ministarstva 
znanosti, obrazovanja i sporta.

Naposljetku kažimo da je Klub pokrenuo i svoju web stra-
nicu ( www.rkomisalj.hr) na kojoj se nalaze sve informacije 
o klupskim aktivnostima, pobjedama, porazima, natjecatelj-
skim ekipama, zanimljive sličice s putovanja... 

Veseli što godinu završavaju u trenutku kada je omišaljski 
rukomet dostigao svoj dosad najveći uzlet, čelnici Kluba za-
hvaljuju i svim roditeljima koji ih svakodnevno prate i podu-
piru, uz molbu: „Nemojte prestati!“ 

V.R.T.

Izborna Skupština NK-a OŠK: Nikoli Turčiću 
treći predsjednički mandat

s potrebnom infrastrukturom i ugostiteljskim objektom. U 
posljednjih osam godina u Klub je uloženo nešto više od 2,5 
milijuna kuna pri čemu je uz tvrtku GP Mikić, s 1,9 milijuna 

kuna najveću potporu iskazala Općina Omišalj. – Ipak, naj-
veći uspjeh OŠK-a je okupljanje velikog broja djece i mladih. 
Kada smo počeli s radom, mučio nas je nedostatak igrača, a 
danas s 80-ak igrača u potpunosti opravdavamo naše geslo - 
Za djecu, za mlade, za nas, rekao je Turčić.
S obzirom na krizu, većih ulaganja sljedeće godine neće biti. 
Obilježeni brojnim rezovima i velikim mjerama štednje, pla-
nirani rashodi u 2014. godini iznose 222 tisuće kuna. Manjak 
od 77 tisuća kuna trebao bi se namaknuti sponzorstvima.

Priznanja najboljima
Već tradicionalno, vodstvo Kluba prigodno je nagradilo igra-
če koji su u proteklom razdoblju postigli najviše pogodaka, 
odigrali najviše utakmica i odradili najviše treninga. Prizna-
njima su nagrađeni: Ivan Žuvić, Luka Šare, Antonio Stenta, 
Ivan Badurina, Ivan Juraco, Ivan Saraf, Ivan Nusdorfer, Filip 
Torha, Edisona Cakaj, Ibrahim Husić i Marko Troha.

M.M.K.

Izborna Skupština ŠRD Zubatac: 
Nikola Sparožić novi predsjednik

osnovama športsko-ribolovnoga natjecanja, uključivati se u 
ekološke akcije, u suradnji s ugostiteljima i TZO Omišalj or-
ganizirati ljetne ribarske zabave te Dan i Noć Zubaca, povla-
čiti migavicu i sudjelovati na različitim natjecanjima, poput 
palamijade i lignjade. 

Naposljetku, novi i stari predsjednik zajedno su zahvalili 
svim sponzorima, donatorima i prijateljima koji nesebično 
pomažu razvoju Društva, čijih stotinjak članova pokušava 
održati zanat od kojega se nekad vrlo dobro živjelo.
      E.Č.

Nagrađene OŠK-ove mlade nade s trenerima i N. Turčićem

Za najviše treninga u kategoriji „morčića“ nagrađena 
je jedina OŠK-ova igračica Edisona CakajSkupštinari zadovoljni radom

M. Filipović prepustio „dirigentsku palicu“ N. Sparožiću  Skupštini prisustvovalo 50-ak članova
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SPORTSPORT

Klub za sportski ribolov na moru BIG OM u suradnji s 
renomiranim časopisom za ribolov i tvrtkom Maguro 
Pro Shop potkraj studenog je u Omišlju organizirao još 
jedno ribolovno natjecanje s međunarodnim predzna-

kom. Riječ je o svjetski popularnim disciplinama lova riba i 
liganja s obale umjetnim varalicama, među znalcima pozna-
tim pod nazivima spinning, odnosno eging.
Natjecanju se odazvalo 28 sudionika iz Hrvatske, Slovenije 
i Italije. S obzirom na to da se spomenute ribolovne tehnike 
najčešće koriste u lovu na slatkovodne ribe, u Omišalj su pri-
stigli i  strastveni ribolovci s kontinenta.

Potkraj rujna u DC-u Kijac održano je Prvenstvo otoka 
Krka u šahu za djevojčice i dječake do osam godina i 
Prvenstvo Njivica za djevojčice. Uz Šahovsku školu 
Goranka, organizator prvenstava bio je Šahovski klub 

Kijac, a njegovi su mladi šahisti, već uobičajeno, postigli 
zapažene rezultate. U Prvenstvu Njivica svojim su se vele-
majstorijama istaknule djevojčice Amina Čočić, Tessa Bališ i 
Laura Virag, dok su u Prvenstvu otoka Krka briljirale Lucija 
Linardić, Gea Grego i Petra Turčić. U kategoriji dječaka naj-
bolji je bio Nikola Kovačić, a slijedili su ga Filip Šantić i Nino 
Bobovčan.
    E.Č.

KSRM BIG OM u Omišalj doveo nova ribolovna natjecanja

Otočno prvenstvo u 
šahu za najmlađe

KUTAK ZA POHVALUVirag. U ribolovnim disciplinama neuobičajenima na ovom 
području  okušala su se i trojica Omišljana: Renato Mihelić te 
Zrino i Vito Huljić.

Promocija Omišlja i sportskoga života
Omišaljski kup u spinningu i egingu po prvi je put u Hrvat-
skoj spojio te dvije ribolovne discipline, a nastao je kao re-
zultat uspješne osmogodišnje suradnje predsjednika KSRM-
a Tome Sparožića, urednika ribolovnog časopisa Mladena 
Markovića i Saše Rakara, hrvatskoga predstavnika IGFA-e, 
Svjetskog prvenstva u offshore natjecanju. – Uz već afirmi-
rani Big game fishing, ovo je još jedan dokaz da Omišalj ima 
velik turistički potencijal. Uspjeli smo privući velik broj na-
tjecatelja i tako pridonijeli popularizaciji Omišlja, novih ribo-
lovnih disciplina i sportskog načina života, rekao je Sparožić 
te sličnu manifestaciju najavio i za sljedeću godinu.

M.M.K.

Ribičima nisu smetale vremenske nepogode

Organizatorski trojac: M. Marković, S. Rakar i T. SparožićSvi sudionici oduševljeni uvjetima natjecanja

Nagrađeni šahisti s prof. Jurkovićem

Vodeći se mišlju 
da ondje gdje 
živimo treba-
mo stvoriti 

osjećaj ugode, Branka 
Lalić iz Kijca uredila 
je dio javne površi-
ne oko svoje zgrade 
i tako zavrijedila po-
hvalu mještana. Iako 
je ispočetka, kada je 
prije 28 godina po-
čela uređivati okoliš, 
nailazila na negativ-
ne kritike i čuđenje 
svojih susjeda koji su mislili da „svoja-
ta“ javnu površinu, danas uglavnom svi 

Branka Lalić iz Kijca uredila javnu površinu

uživaju u malome raju kojeg je stvorila. 

Pohvala za trud - Branka Lalić

Dva sata rada na dan i tako već 28 godina

Riba najbolje grizla Zagrepčanima
Lovilo se na u uvali Vodotoč i u omišaljskom zaljevu. Najvi-
še ribe i liganja nasjelo je na umjetne varalice zagrebačkih 
znalaca u čije su ruke otišle prigodne bogate nagrade ukupne 
vrijednosti od oko 70 tisuća kuna. Borba za prva tri mjesta u 
svim kategorijama bila je tijesna, a o plasmanu su odlučivali 
tek dekagrami. Osvojivši drugo mjesto u spinnignu i treće u 
egingu, ukupni pobjednik natjecanja bio je Ivan Galić kojemu 
je pripao i prijelazni pehar. Drugoplasirani u ukupnom poret-
ku i osvajač trećeg mjesta u spinningu bio je Antonijo Vidmar, 
a treće mjesto pripalo je pobjedniku eginga Mariju Čenanu. 
Dodajmo i to da je prvo mjesto u spinningu s najtežom ulov-
ljenom palamidom osvojio Mislav Ljutić kojega je slijedio Igor 

Sve je počelo čupajnjem korova i kupi-
ne ispod prozora. Malo-pomalo šumicu 
oko zgrade Branka Lalić je pretvorila 
u lijepo i ugodno mjesto za odmor i 
opuštanje svih susjeda. Dekoraciju za 
vrt izrađuje od otpadnih materijala: 
žice, drva, stakla, keramike… pa sve 
što se nalazi u parku ima svoju priču. 
Prostor mnogi koriste za relaksaciju, 
druženje i roštiljanje, a posebno je ve-
seli što brojni gosti, koji ljeti borave u 
obližnjim apartamnima u Njivicama i 
Kijcu, dolaze vidjeti što je u vrtu novo-
ga, a mnogi se u njemu i fotografiraju. 
Kako sam njegov naziv Četiri godišnja 
doba daje naslutiti, u vrtu je šareno 
kroz cijelu godinu: u njemu ima luko-
vica, krizantema, zimzelenih biljaka, a 
posebno mjesto ima začinsko i ljekovi-
to bilje. Rad u vrtu, kaže Lalić, njezina 
je besplatna rehabilitacija i zamjena za 
analgetike.

Branka Lalić, vrsna je dizajnerica ek-
sterijera, donedavna aranžerka u Hote-
lima Baška, čiji je rad prepoznat i pri-
znat od poznatih svjetskih florista pa 
je tako 90-ih godina radila na uvođenju 
novih dizajnerskih izričaja za Hrvat-
sku. – Moj je kreativni rad, zahvaljujući 
ovom parku, dostupan svima, poručuje 
Lalić, dodajući da je svojim primjerom 
najviše željela potaknuti druge na slič-
na djela.

     
 E.Č.
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KUTAK ZA POHVALU

Hrvatski Crveni križ ove je godine proslavio 135 godi-
na svojega rada te 60 godina organiziranog dobro-
voljnog darivanja krvi. Obilježavajući dvije značajne 
obljetnice, županijska organizacija Crvenoga križa u 

listopadu je u Matuljima upriličila svečanost na kojoj je pred-
stavnicima KBC-a Rijeka darovala šest prijenosnih ležaljki za 
darivanje krvi s pratećom opremom. A na sebi svojstven na-
čin, spajajući umjetnost i humanost, u proslavu su se uklju-
čile i članice omišaljskog Kluba 60+. One su tom prigodom 
KBC-u Rijeka darovale deset umjetničkih radova izrađenih 
pergamano tehnikom koji će krasiti zidove prostora za da-
rivanje krvi. Sanja Balen, predstojnica Kliničkog zavoda za 
transfuzijsku medicinu, zahvalila je na lijepim darovima koji 
će pridonijeti stvaranju što ugodnije i opuštajuće atmosfere 

Predvođeni predsjednikom Nikolom Brozićem, članovi 
omišaljskoga ogranka Hrvatskih laburista inicirali su 
te, tijekom studenoga i prosinca, organizirali veliku 
akciju čišćenja omišaljskog predjela Mekotini. Surad-

nju i potporu organizatorima su pružili Hoteli Omišalj, DVD 
Njivice i Lovačko društvo Šljuka 1924.. Zapušten teren, veliči-
ne oko pet tisuća četvornih metara koji se nalazi iznad javne 
plaže Pesja, tijekom tri subote volonterski je čistilo po 20-ak 
sudionika, uglavnom članova stranačke, odnosno spomenu-
tih građanskih organizacija. U njihovim namjerama nisu ih 
omele ni zimske temperature pa su opremljeni motornim 
pilama i ostalom šumarskom opremom krčili gustiš i nisko 
raslinje te sjekli potencijalno opasna stabla kojih je bio po-
priličan broj. Uz to, skupili su i mnoštvo sitnog „plažnog“ ot-
pada, kao što su plastične boce i limenke.
Iako se teren nalazi u vlasništvu Hotela Omišalj koji su dali 
suglasnost za ovaj hvalevrijedni eko pothvat i sudionicima 
zauzvrat osigurali zasluženu okrjepu, akcija čišćenja od ve-
likog je ekološkog značaja za širu zajednicu. Prema riječima 
Nikole Brozića, ta iznimno atraktivna lokacija za lijepog vre-
mena privlači mnoge posjetitelje, posebice ljeti kada kupači 
s obližnje plaže traže hladovinu, a sada ovako očišćena zasi-
gurno je i jedno od najljepših omišaljskih odredišta za odmor 

Omišaljski laburisti organizirali čišćenje Mekotina

Klub 60+ darovao KBC Rijeka

i opuštanje. Istaknimo kako je akcija imala i humanitarnu 
notu. Naime, drva prikupljena tijekom čišćenja organizator 
je podijelio omišaljskim i njivičkim obiteljima slabijeg imo-
vinskog statusa za zimski ogrjev.
Ova je bila prva u nizu planiranih akcija omišaljskih laburi-
sta. Namjera im je kontinuirano volonterski čistiti i uređivati 
zarasla i zakrčena područja u općini Omišalj. Tako već u pro-
ljeće slijedi nastavak uređenja Mekotina kako bi se do ljeta 
uredilo područje do beach bara. Na sve akcije dobrodošli su 
svi zainteresirani, poručuju laburisti.

       
  

M.M.K.

koju žele pružiti darivateljima.
Ovo nije prva donacija Kluba 60+ KBC-u Rijeka, a sudeći po 
pripremama, nije ni posljednja. Naime, već je u tijeku izrada 
novih umjetničkih radova koje su vrijedne Omišljanke nami-
jenile onkološkom odjelu, kliničkoj jedinici za dječju radio-
logiju te za potrebe uređenja glavne zgrade Dječje bolnice 
Kantrida.

Vježbanjem do zdravlja
Uz to što tijekom cijele 
godine marljivo sudje-
luju u različitim krea-
tivnim radionicama te 
često nesebično daruju 
svoje radove i prikuplja-
ju humanitarne priloge, 
članice Kluba 60+ već pet 
godina aktivno pridono-
se očuvanju i podizanju 
kvalitete svojega života. Naime, svaki ponedjeljak i četvrtak 
u jutarnjim satima, uz voditeljicu Alicu Kučinić, u klupskim 
prostorijama sudjeluju u programu tjelesne aktivnosti. Eki-
pa Glasnika zatekla ih je kako izvode vježbe prilagođene oso-
bama treće životne dobi, odnosno vježbe za očuvanje i po-
boljšanje funkcionalne sposobnosti te vježbe za sprečavanje 
osteoporoze. Kako kažu, nemoguće je u potpunosti provoditi 
sve vježbe zbog nedostatka prostora, no, s veseljem pozivaju 
ostale mještane Njivica, Kijca i Omišlja da im se pridruže i da, 
baš kao i one, učine nešto za sebe.

M.M.K. i E.Č.

Predstavnice Kluba 60+ s domaćinima

Rekreacijske vježbe u Posujilnici


